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JEGYZŐKÖNYV 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2022. november 24-én 10:00 órai kezdettel 
Veszprémben, a Megyeháza Egry József termében megtartott nyílt üléséről. 

Jelen voltak:   Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Vörösmarty Éva, a megyei közgyűlés alelnöke 
Deák Istvánné 
Dobó Zoltán  
Grőber Attila 
Horváth Ernő József  
Ihász Norbert Benjamin  
Kis Virág Enikő  
Ravasz Tibor Zsolt 
Szöllősi János László 
Tábori Ferenc, képviselők 

 
Távolmaradását előzetesen bejelentette:  

Dr. Áldozó Tamás Róbert 
Benedek Szilveszter 
Eszli István 
Galambos István 
Nagyné Bátor Alexandra  
Papp Tamás, képviselők 

 
Jelen voltak továbbá: Dr. Kovács Zoltán, országgyűlési képviselő 
 Bodó Imre, irodavezető, Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. 
 Ferencz Zsolt, társadalmi és utaskapcsolatok referens, 

irodavezető-helyettes, VPE Vasúti Pályakapacitás-elosztó Kft. 
Közlekedés-szervezési Igazgatóság, Északnyugat-magyarországi 
Közlekedésszervező Iroda 

 Keresztényi Tamás, vasúti közlekedési szakértő, VPE Vasúti 
Pályakapacitás-elosztó Kft. Közlekedés-szervezési Igazgatóság, 
Északnyugat-magyarországi Közlekedésszervező Iroda 
Dr. Imre László, megyei jegyző 
Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 
Fabacsovics Zoltán, irodavezető 
Szász Jutka Emese, irodavezető 
Cseh György, informatikus 
Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 

 

AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

Polgárdy Imre 
Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőket, a hivatal munkatársait az ülés új 
helyszínén. Ön remélem, hogy hamarosan megbarátkozzunk a tervünk az többnyire itt tartjuk 
abban az ülésein 
 
Bejelentette, hogy a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 2022. november 24-én 9:20-ra 
összehívott ülése határozatképtelenség miatt elmaradt, így „A Veszprém Megyei 

Iktatószám: 02/341-24/2022. 
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Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelete megalkotása (új rendelet)”, valamint „A 
Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító Okiratának módosítása” tárgyú 
előterjesztések tekintetében szakmai véleményét kialakítani nem tudta. 
 
Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az SZMSZ 14. §. (5)-(6) bekezdése kimondja, hogy „a 
közgyűlés a napirendek elfogadása előtt ügyrendi határozattal dönthet arról, hogy abban az 
esetben, amikor a közgyűlés bizottsága határozatképtelensége miatt véleményét, állásfoglalását 
az előterjesztésekről meghozni nem tudta, a bizottság véleménye, állásfoglalása mellőzhető. 
 
Az (5) bekezdésben meghatározott szabály nem alkalmazható, ha a közgyűlés bizottságának 
feladat-, vagy hatáskörét törvény, vagy kormányrendelet határozza meg.” 
 
Az elhangzottakra figyelemmel indítványozta, hogy a Közgyűlés ügyrendi határozattal döntsön 
arról, hogy „A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Vármegyei 
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelete 
megalkotása (új rendelet)”, valamint „A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító 
Okiratának módosítása” tárgyú napirendek tekintetében eltekint a Veszprém Megyei Értéktár 
Bizottság szakmai véleményének megismerésétől. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül ügyrendi 
határozatban döntött arról, hogy a közgyűlés „A Veszprém Megyei Önkormányzat 
Közgyűlésének a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló önkormányzati rendelete megalkotása (új rendelet)”, valamint „A Veszprém Megyei 
Önkormányzati Hivatal Alapító Okiratának módosítása” tárgyú napirendek tekintetében 
eltekint a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság szakmai véleményének megismerésétől. 
 
Polgárdy Imre 
Megállapította, hogy a Közgyűlés „A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a 
Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
önkormányzati rendelete megalkotása (új rendelet)”, valamint „A Veszprém Megyei 
Önkormányzati Hivatal Alapító Okiratának módosítása” tárgyú napirendek tekintetében 
eltekint a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság szakmai véleményének megismerésétől. 
 
Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2022. november 24-i ülésén a nyílt ülés napirendi 
tervezetét tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 
 
Indítványozta az elhangzottak figyelembevételével, hogy a közgyűlés döntsön a napirend 
elfogadásáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 
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A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 
42/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 

Döntés a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 2022. november 24-ei nyílt ülésének 
napirendjéről 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2022. november 24-ei nyílt ülésének 
napirendjét a következők szerint állapította meg: 
 
1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelete 
megalkotása (új rendelet) 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 
 Dr. Hideg-Göblyös Rita, jogtanácsos 
 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 
2. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 
 Farkas Barbara, költségvetési referens 
 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító Okiratának módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 
 Farkas Barbara, költségvetési referens 
 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában álló, Veszprém Szeglethy u. 1. szám 
alatt lévő ingatlanok értékesítésre történő kijelölése 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 
 Farkas Barbara, költségvetési referens 
 Orbán-Hék Marianna, gazdasági referens 

 
5. Javaslat a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatalban 2022. december 22. napjától 

2023. január 6. napjáig tartó időszakban igazgatási szünet elrendelésére 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 Majerikné Bánó Katalin, humánpolitikai referens 
 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 
6. A Veszprém Megyei Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak alakulásáról szóló 

beszámoló elfogadása, és a 2023 évi nemzetközi programterv meghatározása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, titkársági referens 

 
7. Tájékoztató a Veszprém–Balaton 2023 Európa kulturális fővárosa programról, a 

programmal összefüggő gazdaságösztönző tevékenységekről 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Markovits Alíz vezérigazgató, Veszprém-Balaton 2023 Zrt. 

 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 



4 
 

8. Tájékoztató Veszprém megyében megvalósuló közúti és vasúti fejlesztésekről, kiemelt 
tekintettel a 8-as főút fejlesztésére 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Nagy Róbert Attila, vezérigazgató, NIF Zrt. 
 Murányi Miklós, koordinációs főmérnök, NIF Zrt. 
 Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető  
 Rajkó Viktória Éva, területfejlesztési titkár 
 

9. Tájékoztató Veszprém megye közösségi közlekedési helyzetéről 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Tóthné Temesi Kinga irodavezető,  
 VPE Vasúti Pályakapacitás-elosztó Kft. 
 Közlekedés-szervezési Igazgatóság  
 Északnyugat-magyarországi Közlekedésszervező Iroda  

 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 
10. Jelentés a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.) 

Előadó: Polgárdy Imre, megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 
11. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2022. szeptember 16. - 2022. november 15.) 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Nagy-Tóth Petra Ágnes, titkársági referens 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke  
 
 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelete 
megalkotása (új rendelet) 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

Polgárdy Imre 
Tájékoztatta a Tisztelt Közgyűlést, hogy az előterjesztés 2022. november 22. napján 
megküldésre került minden képviselő részére.  
 
Elmondta, hogy a meghozott ügyrendi határozatra tekintettel a közgyűlés eltekintett a 
Veszprém Megyei Értéktár Bizottság szakmai véleményének megismerésétől.  

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és 
előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetet a közgyűlésnek nem javasolták elfogadásra. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
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Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatának megalkotásával kapcsolatos feladatokról szóló határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 8 igen szavazattal, 2 
ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

43/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának 

megalkotásával kapcsolatos feladatokról 
 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza a Megyei Jegyzőt, hogy 
gondoskodjon a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatának közzétételéről. 

 
2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza a Megyei Jegyzőt, hogy a 

Közgyűlés által meghozott, a „megye” megnevezés „vármegye” megnevezésre 2023. 
január 1-jével történő változások miatt vizsgálja felül a Közgyűlés által meghozott 
rendeleteket.  

 
Határidő: 1. pont esetében: jogszabályban meghatározottak szerint 
 2.pont esetében: 2023. december 31. 
Felelős: Dr. Imre László megyei jegyző 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 8 igen szavazattal, 2 
ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett – minősített többség hiányában – a Veszprém Vármegyei 
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet-tervezetet 
nem fogadta el. 
 
 
2. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Tájékoztatta a Tisztelt Közgyűlést, hogy az előterjesztés 2022. november 23. napján 
megküldésre került minden képviselő részére.  
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Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot és rendelet-módosítást a közgyűlésnek 
elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a kommandói Horn Dávid Általános Iskola újjáépítése 
céljából befolyt pénzadomány felhasználásának lebonyolításáról szóló határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

44/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
Döntés a kommandói Horn Dávid Általános Iskola újjáépítése céljából befolyt pénzadomány 

felhasználásának lebonyolításáról 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Döntés a kommandói Horn 
Dávid Általános Iskola újjáépítése céljából befolyt pénzadomány felhasználásának 
lebonyolításáról” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 129/2021. (XII. 16.) MÖK 
határozattal módosított 15/2017. (II. 14.) MÖK határozat alapján elfogadja a Veszprém 
Megyei Önkormányzat és az ASOCIAȚIA „HAROMSZEKI KULTURALIS 
EGYESULET” között létrejött Támogatási Szerződés elállástól való mellőzését. 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése az ASOCIAȚIA „HAROMSZEKI 
KULTURALIS EGYESULET” között létrejött Támogatási Szerződés elszámolási 
határidejét 2023. december 31. napjában határozza meg. 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 2/2022. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 
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A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 
9/2022. (XI. 25.) önkormányzati rendelete 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 
A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 
 
 
3. A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító Okiratának módosítása 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Polgárdy Imre 
Elmondta, hogy a meghozott ügyrendi határozatra tekintettel a közgyűlés eltekintett a 
Veszprém Megyei Értéktár Bizottság szakmai véleményének megismerésétől.  

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az előterjesztésben szereplő határozati javaslatban elírás 
történt. Ismertette, hogy a kiküldött előterjesztésben szereplő határozati javaslatban a:  
„Felelős:  1. pont tekintetében: Dr. Imre László, megyei jegyző 

a 2. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke, 
Dr. Imre László, megyei jegyző” 

szövegrész szerepel, mely helyesen: 
„Felelős:  az 1-2 pont tekintetében: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke  

 a 3. pont tekintetében: Dr. Imre László, megyei jegyző” 
 
Bejelentette, hogy a további illetékes szakbizottságok az előterjesztést az ismertetett javítást 
figyelembe véve megtárgyalták és a határozati javaslatot a közgyűlésnek nem javasolták 
elfogadásra. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre  
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben foglalt határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 8 igen szavazattal, 2 
ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

45/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosításáról 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „A Veszprém Megyei 
Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosítása” tárgyú előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozta: 
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A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 02/341-5/2022. iktatószámú előterjesztésbe 
foglalt, „A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosításáról” című 
határozati javaslatot nem fogadta el. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 
 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában álló, Veszprém Szeglethy u. 1. szám 
alatt lévő ingatlanok értékesítésre történő kijelölése 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

46/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
A Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában álló, Veszprém Szeglethy u. 1. szám alatt 

lévő ingatlanok értékesítésre történő kijelöléséről 
 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat értékesítésre kijelöli a természetben Veszprém, 
Szeglethy u. 1. szám alatti ingatlanokat az alábbiak szerint: 

Ingatlan (hrsz) Egybefoglalt vételár 
103/3/A/34 + 103/3/A/1 (1/123 hányad) 40.500.000 Ft 
103/3/A/35 + 103/3/A/1 (1/123 hányad) 44.400.000 Ft 

 
2. A Veszprém Megyei Önkormányzat az 1. pontban kijelölt ingatlanok értékesítésére 

nyilvános pályázatot hirdet a 10/2020. (IX.25.) önkormányzati rendelet 16. §-a szerint 
szabályozottak figyelembe vételével, jelen határozat 1-2 mellékletét képező pályázati 
felhívásban szereplő feltételekkel. 

3. Az ingatlanok értékesítéséből befolyt bevételt a Veszprém Megyei Önkormányzat 
költségvetésének céltartalékba kell helyezni, mely elsődlegesen a gazdasági körülmények 
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okozta likviditási problémák ellentételezésére szolgál, másodlagosan alapot képez értékálló 
ingatlan megvásárlásra. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 
A határozat mellékletei a jegyzőkönyv részét képezik. 
 
5. Javaslat a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatalban 2022. december 22. napjától 

2023. január 6. napjáig tartó időszakban igazgatási szünet elrendelésére 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

47/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatalban 2022. december 22. napjától 

2023. január 6. napjáig tartó időszakban igazgatási szünet elrendeléséről 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi 
CXCIX. törvény 232. § (3) bekezdése, valamint a különleges jogállású szerveknél és a helyi 
önkormányzatok képviselő-testületeinek hivatalánál elrendelhető igazgatási szünetre 
alkalmazandó veszélyhelyzeti szabályokról szóló 460/2022. (XI. 10.) Korm. rendelet (a 
továbbiakban: Korm. rendelet) 1. § (1) bekezdésének b) pontja alapján az alábbi döntést hozta: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzati 
Hivatalban 2022. évben az igazgatási szünet téli időszakra vonatkozó időtartamát az 
5/2013. (II. 14.) MÖK határozat 2. pontjában megjelölt időtartamtól eltérően állapítja 
meg. 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzati 
Hivatalban 2022. december 22. napjától 2023. január 6. napjáig igazgatási szünetet 
rendel el, amely időszakban a hivatal halaszthatatlan közfeladatainak folyamatos és 
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zavartalan ellátását – a Korm. rendelet vonatkozó rendelkezéseire figyelemmel – 
biztosítani kell. 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a megyei jegyzőt, hogy 
gondoskodjon az igazgatási szünet időtartamának az önkormányzat honlapján történő 
közzétételéről. 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a megyei jegyzőt a szükséges 
munkaszervezési intézkedések megtételére. 

 
Határidő: 1-2. pont tekintetében azonnal 
 3. pont tekintetében: 2022. november 30. 
 4. pont tekintetében: folyamatos, legkésőbb 2023. január 6. 
Felelős: 1-2. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 3-4. pont tekintetében: Dr. Imre László, megyei jegyző 
 
 
6. A Veszprém Megyei Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak alakulásáról szóló 

beszámoló elfogadása, és a 2023 évi nemzetközi programterv meghatározása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

48/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
A Veszprém Megyei Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak alakulásáról szóló beszámoló 

elfogadásáról, és a 2023 évi nemzetközi programterv meghatározásáról 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta „A Veszprém Megyei 
Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak alakulásáról szóló beszámoló elfogadása, és a 2023 
évi nemzetközi programterv meghatározása” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot 
hozta: 
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1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzat 
nemzetközi kapcsolatainak alakulásáról szóló beszámolót a határozat 1. melléklete 
szerinti tartalommal elfogadta. 
 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a határozat 2. mellékletében foglaltak 
szerint határozza meg a Veszprém Megyei Önkormányzat és a Veszprém Megyei 
Önkormányzati Hivatal 2023. évi nemzetközi programtervét. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 
A határozat mellékletei a jegyzőkönyv részét képezik. 
 
 
7. Tájékoztató a Veszprém–Balaton 2023 Európa kulturális fővárosa programról, a 

programmal összefüggő gazdaságösztönző tevékenységekről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
Polgárdy Imre 
Tájékoztatta képviselőtársait, hogy Markovits Alíz vezérigazgató asszony a Közgyűlés ülésén 
egy korábbi elköteleződésére tekintettel nem tud személyesen részt venni. 
 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 
közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém–Balaton 2023 Európa kulturális fővárosa 
programról, a programmal összefüggő gazdaságösztönző tevékenységekről szóló tájékoztató 
tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a Veszprém–Balaton 2023 Európa kulturális fővárosa programról, a 
programmal összefüggő gazdaságösztönző tevékenységekről szóló tájékoztatót tudomásul 
vette. 
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte a Veszprém-Balaton 2023 Zrt. munkatársainak a tájékoztató anyag összeállítását, 
további jó munkát és sikereket kívánt az eredményes lebonyolításhoz. 
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8. Tájékoztató Veszprém megyében megvalósuló közúti és vasúti fejlesztésekről, kiemelt 
tekintettel a 8-as főút fejlesztésére 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
Polgárdy Imre 
Köszöntötte Bodó Imre irodavezető urat, a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. 
képviseletében. Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-
e tenni. 
 
Megadta a szót Bodó Imre irodavezető úrnak. 
 
Bodó Imre 
A meghívást megköszönve köszöntötte Elnök urat és a Közgyűlést. Elmondta, hogy egy 
pontosítást, illetve kiegészítést szeretne tenni az előterjesztés első részére vonatkozóan, ahol a 
Veszprém körgyűrű kivitelezésével kapcsolatosan azt jelezték, hogy a forgalomba helyezés 
koronaélen belül decemberben megtörténik, amely továbbra is így van, de annyi kiegészítést 
szeretne tenni, hogy a végleges befejezés 2023. április. Ismertette, a koronaélen belüli 
forgalomba helyezés azt jelenti, hogy a forgalombiztonságnak megfelelő lesz az út, minden 
forgalomtechnikai eszköz elkészül, és csak az út területén kívül lévő részen lesznek befejező 
munkák, növénytelepítés és hasonlók. Összegezte, hogy a munkák teljesen 2023. tavaszán 
fognak befejeződni, de a forgalom december végén átveheti használatba az utat. 
 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 
közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
Megkérdezte, van-e kérdés a napirendhez. 
 
Megadta a szót Grőber Attila képviselőnek, egyúttal megkérte a Hivatal munkatársait, hogy 
tekintettel arra, hogy Dr. Kovács Zoltán országgyűlési képviselő előzetesen jelezte, hogy a 
napirendnél jelen kíván lenni, amennyiben már az épületben van, kísérjék be az új helyszínre. 
 
Kérdések 
 
Grőber Attila 
Megköszönve a szót, köszöntötte Elnök urat, a Közgyűlést és Irodavezető urat, majd elmondta, 
hogy több kérdése is van, de mindegyik ugyanahhoz az útszakaszhoz, egészen pontosan a 
Herend-Devecser közötti útszakaszhoz kapcsolódik. Először is, ha jól olvasta az előterjesztést, 
akkor a tervezésre kiírt közbeszerzési eljárás lezárult és a tervezőt kiválasztották 2021. 
december 3-án, ehhez képest a kiviteli tervek leszállításának a lebegő határidővel együtt a 
várható időpontja 2024. III. negyedév, ami nagyjából 3, vagy alig kevesebb mint 3 év. 
 
Dr. Kovács Zoltán országgyűlési képviselő Diószeginé Tímár Hajnalka irodavezető kíséretében 
10:18 perckor érkezett az ülésterembe. 
 
Grőber Attila 
Elmondta, kérdése az előzőekhez kapcsolódóan arra vonatkozik, hogy lehetne-e az eljáráson 
valamilyen módon gyorsítani, illetve mi az oka annak, hogy ilyen hosszú ideig tart, különösen 
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arra való tekintettel, hogy ennek az útszakasznak vannak egészen neuralgikus pontjai. Ezekből 
kettőt emelt ki, az egyik a Devecsertől gyakorlatilag a megyehatárig tartó útszakasz, amelynek 
a minősége nem megfelelő, nem is minősítané, hiszen mindenki ismeri, a másik pedig a 
devecseri vasúti átjáró a Pápa-Tapolca-Keszthely útvonalon, ami egy rendkívül 
balesetveszélyes közlekedési csomópont. Elmondta, hogy ehhez hasonló volt a térségben az 
Ajka-Bakonygyepesnél lévő, ahol egy sajnálatos tragédiát követően megtörtént egy 
közlekedési lámpa felállítása. 
Összefoglalva, Elnök úrhoz címzett kérdése arra vonatkozott, hogy hogyan és hol lehet arra 
javaslatot tenni, hogy ez a közlekedési csomópont biztonságosabb legyen, hiszen, ha 2024-ben 
történik meg a tervek átadása, akkor az útszakasz megépítése bizonyára 2030 után várható, 
addig pedig ez a közlekedési csomópont mindvégig balesetveszélyes marad. 
Következő kérdését arra vonatkozóan fogalmazta meg, hogy – ahogy az előterjesztésben is 
olvasta – már történt döntés-előkészítési dokumentáció, amelyet kiegészítésre visszaadták a 
tervezőnek, hogy ezt a dokumentációt a képviselők megismerhetik-e, illetve, hogy milyen 
kiegészítést kértek a tervezőtől. 
 
Polgárdy Imre 
Bodó Imre irodavezető úrnak adta meg a szót válaszadásra. 
 
Válasz 
 
Bodó Imre 
Ismertette, hogy mivel közbeszerzés alapján kiírt tervezési pályázat volt, a határidőt gyorsítani 
nem tudják, azonban lehetőség van arra a szerződés alapján, hogy a tervező előteljesítsen. 
Hozzátette, hogy a tervező ajánlata meghatározott időre érvényes, így, ha előre tud haladni, 
akkor lehetséges az előteljesítés, de költségnövekedés nélkül a tervezői feladatok gyorsítására 
nincs lehetőség. 
A kérdésre válaszolva, hogy miért ilyen hosszú a folyamat, elmondta, hogy bizonyára a 
képviselők előtt is ismert, hogy már korábban elkezdődött ennek az útszakasznak a tervezése, 
amely a 2013-14-es években, még a KÖZOP időszakban indult meg, sőt egy kicsit korábban, 
először 2009-ben. Hozzátette, akkor 11 és fél tonnás megerősítésként, majd a kétszer két 
forgalmi sávra történő áttervezésre gyakorlatilag elkészültek a tervek, és 2015-16 tájékán kapott 
építési engedélyt. Tájékoztatott, a probléma abból adódik, hogy azóta rengeteg műszaki előírás 
és környezeti változás van, tehát maga a dokumentum gyakorlatilag azt tartalmazza, hogy a 
korábbi tervek ún. korszerűségi felülvizsgálatát kell elvégezni. Hozzátette, ez gyakorlatilag 
egészen a környezeti hatástanulmányig vissza kell, hogy nyúljon, hiszen lehet, hogy az 
engedélyezési tervben olyan változtatások merülnek föl, akár a zajvédelemmel, akár egyéb más 
környezeti védelemmel kapcsolatosan, ahol még a környezetvédelmi engedélyt is le kell 
módosítani. Elmondta, hogy ez gyakorlatilag egy 3 tervfázisból álló tervezési folyamat, és 
mindegyik fázis akkor folytatódhat, ha az előzőben az engedélyezési eljárás már lezáródott. 
Megismételte, hogy a döntéselőkészítő dokumentációnak éppen az a feladata, hogy feltárja 
azokat a problémás szakaszokat, ami a korábbi tervtől jelentős eltérést, akár új műszaki 
tartalmat tartalmaz. Az alapján lehet elkészíteni az új környezeti hatástanulmányt, és amikor 
megvan arra a környezetvédelmi engedély, akkor jöhet az engedélyezési terv, építési engedély 
birtokában pedig a kiviteli tervek, hiszen a műtárgyakra is hatósági jóváhagyás kell. 
Hangsúlyozta, hogy a tervezés egy kiemelt, kockázatos és konfliktusokkal terhelt szakasz. 
Megjegyezte, volt szerencséje ezt mind közlekedőként, mind projektvezetőként korábban 
megismerni, de ezért van az, hogy ilyen hosszú időt kell biztosítani a tervezés időszakára. 
Elmondta még, hogy az engedélyezési időtartamokat is figyelembe kell venniük, és ezért van 
ez a kicsit lebegő határidő, amely akár egy környezetvédelmi, akár egy építési engedélyezési 
eljárás miatt elhúzódhat. Hozzátette, hogy ezek pontosan nem definiálhatók, és bár a 
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jogszabályban meg van határozva, hogy a folyamatoknak mennyi az átfutási ideje, azon belül 
bármi felmerülhet, főleg a környezetvédelemnél, ahol akár valamely társadalmi szervezet vagy 
valaki más észrevételt tesz.  
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte Irodavezető úr válaszát, és köszöntötte Dr. Kovács Zoltán urat, aki országgyűlési 
képviselőként ennek a térségnek a felelőse. A biztonságra vonatkozó kérdéssel kapcsolatban 
elmondta, tudomása szerint képviselő úr, illetve a helyi önkormányzat is jelezte már, hogy 
sürgősen tenni kellene valamit, mert ez egy reális, valós helyzet. Deák Istvánné képviselő 
asszonynak adta meg a szót. 
 
Deák Istvánné 
Megköszönve a szót, köszöntötte a Közgyűlést, majd Irodavezető úrhoz fordulva elmondta, 
hogy a 73-as számú főút burkolatmegerősítés Csopak részénél a tájékoztatóban az szerepel, 
hogy a projekt kapcsán a további előkészítési, illetve kivitelezési feladatokra vonatkozóan a 
NIF Zrt. jelenleg minisztériumi feladat meghatározással és forrással nem rendelkezik, 
miközben az előkészítések megtörténtek. Megkérdezte, van-e bármilyen lehetőség vagy 
remény arra, hogy forráshoz jut ez a tervezet is. 
 
Bodó Imre 
Válaszában kiemelte, hogy ez egy nehéz kérdés, amelyben véleménye szerint igen nagy szerepe 
van a kellő előkészítésnek és abban a tervezési fázisnak. Elmondta, hogy az Innovációs és 
Technológiai Minisztérium időszakában lett rögzítve, hogy melyik fázisnak mi az elnevezése, 
és korábban az előkészítési fázis tartalmazta a területszerzést és a régészeti feladatokat is. 
Mindez 3-4 évvel ezelőtt leszűkült, tehát az első, az előkészítési fázis kifejezetten a tervek 
előkészítéséig, a kiviteli terv szintig történő elkészítésig tart, és a tervek elkészülte után lépett 
volna a következő előkészítési vagy már beruházási fázisba a szakasz. 
Megismételte, hogy jelenleg a tervek készülnek, tehát 2023. IV. negyedévére készülnek el, és 
azt követően lehet majd felmérni, hogy mekkora az érintettsége mind területszerzési, mind 
pedig régészeti szempontból a fejlesztésnek, korszerűsítésnek. Arra a kérdésre, hogy mikor lesz 
forrás, válaszában elmondta, hogy beláthatatlan, főleg azért is, mert ahogy a tisztelt közgyűlés 
bizonyára informálódott róla, 2022. december 31. napjával a NIF Zrt. beolvad az Építési és 
Közlekedési Minisztériumba – igaz, a jogszabály még Építési és Beruházási Minisztériumot 
tartalmaz –, így források elosztási címzése még nem ismert. Ezért nem tudnak válaszolni arra, 
hogy mikor lesz a továbblépéshez forrás. 
 
Polgárdy Imre 
Több kérdés nem lévén, tekintettel arra, hogy Dr. Kovács Zoltán országgyűlési képviselő 
jelezte, hogy szólni kíván, megadta a szót országgyűlési képviselő úrnak. 
 
Hozzászólások 
 
Dr. Kovács Zoltán 
Köszöntötte a jelenlévőket, és elmondta, hogy a 8-as út mindannyiuk fontos ügye, hiszen 
Veszprém megyét átszeli. Hozzátette, hogy komoly fejlesztések történtek az előző ciklusban, 
amelyből kiemelte a Várpalota elkerülőt, ami Várpalotát napi 10-20.000 közötti jármű 
egységtől mentesítette, így nagyon fontos beruházás volt. Elmondta még, hogy mindenkinek 
szívügye, hogy haladni lehessen nyugati irányba, hiszen ahogy elhangzott az irodavezető úr 
részéről is, rendkívül rosszak a burkolatok, de korábban 11 és fél tonnás megerősítés volt, most 
pedig a kétszer két sávos főút van tervezés alatt.  
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Elmondta továbbá, hogy Elnök urat annyiban szeretné kiegészíteni, hogy mivel ez három 
országgyűlési képviselő térsége, Ovádi Péter képviselő úrral és Dr. Navracsics Tibor miniszter 
úrral együtt részt vettek (ezúton is megköszönve a NIF Zrt.-nek és a tervezőknek a lehetőséget) 
az előzetes egyeztetéseken, helyben a polgármesterekkel. A fő kérdések – a 
burkolatszélességtől kezdve a nyomvonalig – gyakorlatilag eldőltek, és a Grőber Attila 
képviselő úr által említett devecseri csomópont is kicsit arrébb került, pont azért, hogy a 
négyágú veszélyes csomópont nyugati irányba történő elcsúsztatásával ez a balesetveszélyes 
szakasz megszűnjön. Ezáltal Devecsernek lesz egy nyugati elkerülője, ami hosszútávon 
egyébként összeköti a Balaton-felvidékkel, illetve a Balatonnal, ami egy fontos közlekedési 
tengely lesz, bár mindez egy későbbi tervezést jelent. 
Elmondta még, hogy az Ajka elkerülő Magyarpolány és Bakonygyepes között fog haladni, 
Ajkánál pedig egy belső elkerülő rákötő szakasz az ipari park oldaláról közelíti majd meg a 8-
as főutat. Hangsúlyozta, hogy ezek nem szintbeli kereszteződések, hanem felüljárók, illetve 
ráhordó sávok lesznek, amik segítik a balesetek elkerülését. Kiemelte, hogy amit eddig el 
lehetett végezni a tervezéséig, illetve a tervezés közbeszerzéséig, az megtörtént, úgyhogy most 
a tervezőkön múlik a folytatás. Példaként említette a 83-as, illetve a 85-ös és 86-os utakat, ahol 
látható volt, hogy a környezetvédelmi engedély kiadása, ha nincs fellebbezés egy évig tart, és 
amelyben a madarak fészkelési szokásaitól kezdve a zergeboglár növény életteréig minden 
benne van, hiszen mindez fontos a bolygó megóvása szempontjából. Hangsúlyozta, hogy az 
engedélyezési eljárás menete hosszú időbe telik, és amennyiben zöld szervezetek megtámadják, 
akkor a közigazgatáson végig kell vinni, ami nyilván hosszabbítja a határidőt. 
Véleménye volt, hogy a 8-as főút ebből a szempontból nem áll rosszul, bár állhatna jobban is. 
Deák Istvánné képviselő asszonynak – akivel egy ciklusban a parlamentben, és úgy emlékszik, 
korábban a megyei közgyűlésben is képviselőtársak voltak, – azt tudja mondani, hogy a 
kormányzati szándék az, hogy ne legyenek torzók, azaz azokat a beruházásokat fejezik be, 
amelyek állami megrendelésre, elnyert közbeszerzéssel ki lettek hirdetve, és az építési napló 
meg lett nyitva. Ennek megfelelően Csopak későbbre halasztódik, akkor is, ha már az 
előkészítésnél tart, mert a legfontosabb, hogy a megkezdett beruházások befejeződjenek. Úgy 
vélte, annál rosszabb nincs, ha a beruházások – ezt a településvezetők jól tudják – félkész 
állapotban maradnak, és a fenntartás önmagában viszi a pénzt. 
Megköszönte Elnök úrnak a lehetőséget, és jelezte, ha az általa elmondottakat a szakemberek 
szeretnék kiegészíteni, köszönettel fogadja. 
 
Grőber Attila 
Elmondta, hogy megértette a válaszokat és a határidőket is, kérdésével csupán a problémát 
szerette volna felvetni. Nyomatékkal elismételte, hogy a határidők alapján, azaz, ha 2024. után 
kell kiírni a közbeszerzést az építésre, attól még a devecseri csomópont sokszor szinte 
életveszélyes problémája nem oldódik meg. Hangsűlyozta, a kérdése arra irányult, és nem 
közvetlenül az előterjesztéshez kapcsolódik, hogy addig is, amíg nem történik meg valóban ez 
az útfejlesztés, ami pozitív változást hoz, addig hol és hogyan lehet kezdeményezni, hogy ha 
más nem, egy közlekedési lámpa kerüljön kiépítésre. Hozzátette, hogy nem könnyű feladat, 
mert a körülbelül 100 méterre lévő vasúti átjáró nyilván a kiépítést megnehezíti, de úgy vélte, 
hogy 10 évet, vagy több mint 10 évet várni a fejlesztésre meglehetősen nehéz. Hangsúlyozta, 
hogy a felvetése erre a problémára vonatkozott. 
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Deák Istvánné 
Elmondta, hogy benne azért merült fel a kérdés, mert az anyagban az szerepel, hogy 2022. 
április 5-én a tervezési szerződés már aláírásra került, a közbeszerzés sikeres volt, ezért úgy 
gondolta, hogy ebben az esetben a kivitelezés esetleg valamilyen gyorsító eljárással indulhat. 
Hozzátette, hogy a választ köszönettel megértette. 
 
Bodó Imre 
Megerősítette, hogy Dr. Kovács Zoltán országgyűlési képviselő mindent pontosan elmondott. 
Elmondta, hogy a környezeti vizsgálat során egy teljes vegetációs ciklust kell kivizsgálni, ami 
akár 12 hónap is lehet, de 9 mindenféleképpen, hiszen tavasztól-őszig a legkiemeltebb a 
vegetáció. Ismertette, hogy a külön szintű kereszteződések kétféleképpen értelmezhetők, 
egyrészt a keresztező földutak külön szintben lesznek átemelve a gyorsforgalmi út fölött, 
másrészt a csomópontok külön szintű csomópontok lesznek gyorsító és lassító sávokkal, úgy, 
mint ahogy Csór kivételével az egész 8-as számú főút Székesfehérvár és Veszprém között, tehát 
ezzel a műszaki tartalommal kell számolni. 
Az előző válaszából kimaradt, hogy a devecseri vasúti átjáró nem tud ennek a projektnek a része 
lenni, azonban azt tudja javasolni Grőber Attila képviselő úrnak, hogy az út üzemeltetőjéhez, a 
Magyar Közúthoz forduljanak, ahol a kollégák is tisztában vannak a problémával, és lehet, hogy 
már van is egyfajta elgondolásuk, hogy hogyan tudnák ezt a problémát megoldani. 
 
Dr. Kovács Zoltán 
Kifejtette, hogy a devecseri probléma azért valós, mert az emberek fegyelmezetlenek. 
Elmondta, hogy nagyjából a 90-es kilométerszelvénytől 70 km/órára a csomópont miatt vissza 
van véve a sebesség, van beforduló sáv jobbra és balra, a Pápa-Tapolca irányából csatlakozó 
útnál van külön egyenes sáv és jobbra kanyarodó sáv, tehát a lámpa talán segíthetne, de az a 
baj, hogy a vasúti átjáró 40-50 méterre van, tehát nincs hely visszaduzzasztani a forgalmat. Úgy 
vélte, hogy a ráfutásos balesetek száma nőne a visszaduzzasztás következtében, netán sorompó 
vagy piros lámpa esetén. Hozzátette, hogy ő nem közlekedési szakember, hanem jogász, de úgy 
véli, ez egy komoly kihívás, és ezért is lesz a csomópont elcsúsztatva, hogy ne egyszerre menjen 
adott esetben sok jármű azon a területen, és így a baleseti szituáció elkerülhető legyen. 
Véleménye volt, hogy mindez egy tanulmánytervet megérne, lehetne vele foglalkozni, és 
természetesen a Magyar Közút a közútkezelő, de a beruházás a NIF Zrt. (illetve majd az Építési 
és Beruházási Minisztérium) feladata. 
Tényként állapította meg, hogy be kell tartani a szabályokat: a 70 km/órás sebességet, a 
kanyarodás szabályait, a körülnézést, akkor elvileg elkerülhető a baleset, de az emberek sietnek, 
fegyelmezetlenek és sokfelé, 4 irányba, de minimum két felé kell figyelni, ezért nehéz azon a 
szakaszon közlekedni. Megköszönte a figyelmet. 
 
Polgárdy Imre 
Több hozzászólás nem lévén indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a „Veszprém megyében 
megvalósuló közúti és vasúti fejlesztésekről, kiemelt tekintettel a 8-as főút fejlesztésére” tárgyú 
tájékoztató tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a „Veszprém megyében megvalósuló közúti és vasúti fejlesztésekről, 
kiemelt tekintettel a 8-as főút fejlesztésére” tárgyú tájékoztatót tudomásul vette. 
 
Horváth Ernő József képviselő 10:38 perckor elhagyta az üléstermet. 
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Polgárdy Imre 
Megköszönte Bodó Imre irodavezető úrnak és a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. 
munkatársainak a tájékoztató anyag összeállítását, valamint Dr. Kovács Zoltán országgyűlési 
képviselő úrnak a kiegészítést. 
 
 
9. Tájékoztató Veszprém megye közösségi közlekedési helyzetéről 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Polgárdy Imre 
Köszöntötte a VPE Vasúti Pályakapacitás-elosztó Kft. Közlekedés-szervezési Igazgatóság, 
Északnyugat-magyarországi Közlekedésszervező Iroda képviseletében Ferencz Zsolt 
társadalmi és utaskapcsolatok referens, irodavezető-helyettes urat és Keresztényi Tamás vasúti 
közlekedési szakértő urat. 
 
Tekintettel arra, hogy irodavezető-helyettes úr előzetesen jelezte, hogy az előterjesztéssel 
kapcsolatban szóbeli kiegészítést kívánnak tenni, megadta a szót Ferencz Zsolt társadalmi és 
utaskapcsolatok referens, irodavezető-helyettes úrnak. 
 
Ferencz Zsolt 
Megköszönte elnök úrnak a meghívást és hogy évről-évre beszámolhatnak a menetrendekkel 
kapcsolatos fejlesztésekről. Ismertette a megküldött dokumentumhoz képest az elmúlt egy 
hónapban történt módosításokat. Röviden bemutatta, hogy a vasúti fejlesztések tekintetében a 
11-es számú Győr-Veszprém vasútvonalon 2 vonat tekintetében történik módosítás. A 12:13 
órakor Veszprémből Győrbe, illetve a 11:35 órakor Győrből Veszprémbe közlekedő vonatoknál 
a közlekedési korlátozás megszűnik, amely azt jelenti, hogy a turisztikai szezonon kívül 
hétvégén közlekedő vonatok naponta fognak közlekedni. Ezáltal gyakorlatilag 8 pár 
személyvonattal lehetséges lesz a Győr-Veszprém vonal kiszolgálása.  
A 14-es számú Pápa-Csorna vasútvonal tekintetében is hasonló jellegű módosításról számolt 
be, a Pápáról Csornára 17:49 órakor, illetve Csornáról Pápára 19:05 órakor közlekedő 
személyvonatoknál szintén megszűnik a korlátozás. Elmondta, hogy egész évben pénteki és 
vasárnapi napokon közlekedtek ezek a vonatok, melyek most napira fognak változni. Ezen 
módosításokkal 3 pár személyvonattal lehetséges a közlekedés Pápa és Csorna között. 
Hangsúlyozta, hogy Csornán a Budapesti IC vonatokra a csatlakozás továbbra is rendelkezésre 
áll.  
Részletezte, hogy nagyobb volumenű változás a 20-as számú, Szombathely-Veszprém-
Budapest vonalon várható. Elmondta, hogy decembertől Ajka és Veszprém között nem állnak 
meg a személyszállító vonatok, amelynek oka az eszköz-, energiagazdálkodás javítása, illetve 
a vasúti és közúti párhuzamosságok felszámolása. Ezeken a szakaszokon autóbuszos pótlás fog 
történni, illetve folyamatban is van, decembertől megváltozik a térség autóbusz menetrendje. 
Ezzel párhuzamosan dolgoznak azon, hogy 2023 tavaszától további autóbuszos fejlesztésekkel 
kiszolgálható legyen a térség.  
Kifejtette, hogy a Városlőd-Kislőd állomáson, a Sobri Jóska Kalandparkba vonattal utazók 
számára továbbra is lehetséges az eseti vonatmegállítás. Kérte, a jövőben is bizalommal 
keressék ez ügyben a MÁV Start Zrt-t, ahol a kollégák tudnak intézkedni a megállításról.  
Elmondta, a 29-es számú vasútvonalon alapvetően a 3-as pótléktól, illetve az éves 
menetrendváltástól történik változás, melynek az a célja, hogy a reggeli hivatásforgalmi 
igények kiszolgálásában tudjanak egy picit előre lépni. Kiemelte, hogy december 11-től 5:08 
órakor indul Balatonfüredről egy vonat, illetve Tapolcáról van 7:16 órakor egy Balatonfüredre 
induló személyvonat, melyek tipikusan a hivatásforgalmi igények kiszolgálása érdekében 
fognak közlekedni. 
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A Balatoni közlekedést érintően rámutatott arra, hogy a jövő évi menetrendben a turisztikai 
szezon időszakát kitolják, az utószezon a jelenleginél 2 héttel később kezdődik. Ez azt jelenti, 
hogy 2023-ban az előszezon május 15-től június 16-ig, a főszezon június 17-től augusztus 27-
ig az utószezon pedig augusztus 28-tól szeptember 24-ig fog tartani.  
Az autóbuszos módosításokkal kapcsolatban elmondta, hogy december 11-től Navracsics Tibor 
területfejlesztési miniszter úr kezdeményezésére több településen is javulni fog a 
megközelíthetőség: Pusztamiske, Sáska, Bodorfa és Nyirád településeket emelte ki, amely 
településeknek megoldódik a közlekedése.  
Hatalmas előre lépésnek nevezte, hogy a Balatonfüredi Tankerületi Központ kérésére a 
Szigligeti Általános Iskola megközelítése menetrendszerinti járattal elérhető lesz. Elmondta, 
eddig a Balatonfüredi Tankerületi Központ saját költségen oldotta meg a gyerekek szállítását, 
melyet most december 15-től menetrendszerinti járattal meg tudnak oldani.  
Beszámolt arról, hogy az éves menetrendváltás kapcsán Alsóörsön és Csopakon történik egy 
megállóhely átnevezés.  
A korábbi napirend során elhangzott Veszprém EKF-es programsorozatra hivatkozva 
elmondta, hogy ők is felkészülnek és már folynak az egyeztetések a közlekedés tekintetében. 
Elmondta még, hogy decembertől a veszprémi vasútállomásnál a vasúti el- és ráhordások 
kapcsán történtek fejlesztések, illetve 2023 tavaszán további fejlesztések valósulnak meg. 
 
Horváth Ernő József képviselő 10:42 perckor visszatért az ülésterembe, ezzel egyidőben 
Szenger István Bálint, Pula község polgármestere érkezett az ülésre. 
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte Ferencz Zsolt irodavezető-helyettes úr kiegészítését. 
 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 
közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém megye közösségi közlekedéséről szóló 
tájékoztató tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a Veszprém megye közösségi közlekedéséről szóló tájékoztatót tudomásul 
vette. 
 
Megköszönte irodavezető-helyettes úrnak és munkatársainak a tájékoztató anyag összeállítását 
és a részvételt. 
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10. Jelentés a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.) 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre  
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben foglalt határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

49/2022. (XI. 24.) MÖK határozata 
A közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.) 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 39/2022. (IX.29.) MÖK határozat 2. pontjára 
adott jelentést elfogadta. 
 
A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 
tudomásul veszi. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 
 
11. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről  

(2022. szeptember 16. – 2022. november 15.) 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 
tájékoztató tudomásulvételéről. 
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A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló tájékoztatót tudomásul 
vette. 
 
Polgárdy Imre 
A képviselők munkáját megköszönve az ülést 10 óra 49 perckor berekesztette. 
 
Napirend után Szenger István Bálint, Pula község polgármestere a 77. sz. út fejlesztésével 
kapcsolatban adta elő a település álláspontját, meglátásait. Polgárdy Imre elnök úr az 
elhangzottakat megköszönve tájékoztatta polgármester urat arról, hogy a megyében 
megvalósuló útfejlesztésekkel kapcsolatos egyeztetések nem tartoznak a megyei közgyűlés 
hatáskörébe. 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
 Polgárdy Imre s.k. Dr. Imre László s.k. 
 megyei közgyűlés elnöke megyei jegyző 


